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Referat 
Studienævnsmøde i M-studienævnet, onsdag d. 8. oktober 2008 
 
Deltagere: KRB, EL, TOA, JD, STa, SWE, JHA, TJJ, SS, MC, MMT, ST og RGJ 
Afbud:  CM, AC og CN 
 
Gæster:  Studiesekretærer og Institutledere I9, I14 og I15 
 
Tidspunkt:  12.30 – 15.00 
 
Referent:  SWE 
 
 
Dagsorden: 
 
1. Godkendelse af referat fra mødet d. 27.08.2008 
 
2. Meddelelser 
a. Økonomicentre 
b. Normer 
c. Diplomramme 
d. Erasmus Mondus 
e. Sekretariatet 
 
3. Studier ved M-studienævnet       
a.    Status 
b. Strategi 
c. Procedure 
 
4. Kommunikation 
a. Ny hjemmeside 
b. Logo m.m. 
c. Strategi 
    
5. Eventuelt 
 
 
Ad. 1.  
Der var uddybende bemærkninger til referatet: 

- Som årets underviser indstilles Ole Mouritzen. 
- Reglerne for reevaluering er de gamle. De skærpede krav frafaldes i første omgang. 

Herefter blev referatet godkendt.  
 
Ad. 2 
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Der blev orienteret om og drøftet følgende emner: 
- Uddannelses- og undervisningsevalueringerne. Hvad er det egentlige resultat af disse 

og hvordan skal de bruges? 
- Nye retningslinjer for færdiggørelsesbonus. Der er udstukket nye retningslinjer vedr. 

færdiggørelsesbonus, som de enkelte institutter skal være opmærksomme på. 
- Uddannelsestilbud. Ansvaret for udarbejdelsen af udannelsestilbud ligger i det 

faglige miljø på det enkelte institut.  
- Invitation til konference om akkreditering. 
- Studieguiden 2009 er under udarbejdelse – både den elektroniske og papirudgaven.  
- ITL i Ballerup skal synkroniseres i med hensyn til organisering og arbejdsopgaver. 
- De decentrale studievejledere arbejder aktivt med brobygningsprojekterne og 

Basisvejledning 
 
Ad. 3 
Der blev drøftet udviklingsmuligheder i M-studienævnets uddannelsestilbud. Det blev 
pointeret, at de manglende økonomiske ressourcer udgør et betragteligt problem i forhold til 
kursusudbud. Der er dog bred enighed om at sol og vind skal fordeles lige, således at de fem 
forskellige studieretninger behandles og prioriteres lige. 
 
ITL i Ballerup skal synkroniseres før den kan indgå på lige fod med de andre uddannelser. 
 
Dernæst drøftedes implikationerne for internationalisering af uddannelserne gennem bl.a. en 
ændring af undervisningssproget fra dansk til engelsk. Der er både argumenter for og imod: 

- ændring af undervisningssproget fra dansk til engelsk vil åbne uddannelserne for 
internationale studerende à i takt med den stigende konkurrence fra Århus, er man 
nødt til at gøre sig tilgængelig for udenlandske studerende  

- et højt niveau af engelsk er i dag en forudsætning for job i mange virksomheder og 
organisationer – nationale som internationale 

- risiko for et lavere niveau i undervisningen, hvis undervisningssproget ændres fra 
dansk til engelsk, da undervisernes engelskkompetencer ikke er gode nok 

- man bør fokusere på at tiltrække danske studerende gennem en optimering af 
uddannelserne 

Trods forskellige meningstilkendegivelser var der dog et overvejende flertal for at arbejde 
mod en internationalisering af uddannelserne, hvorfor der som udgangspunkt arbejdes 
videre med denne vision. 
 
Institutlederne gav alle udtryk for et fortsat positivt bidrag til udvikling af igangværende og 
nye studier. 
 
Diplomstudieordningerne skal tilpasses det nye regelsæt og de skal være på plads senest 1. 
december. 
 
Arbejdet med de 5 overbygningsuddannelserne iværksættes i de faglige miljøer. I første  
 
omgang kan der arbejdes med 7 fagspecifikke ECTS, men gennem fælleskurser m.m. skal  
man gerne op på 10 ECTS som studienævnet anser som et minimumsmål. 
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Ad. 4 
Der er udarbejdet et forslag til en ny, flot og forbedret studienævnshjemmeside. 
Hjemmesiden, som blev modtaget meget positivt, lægger op til en meget bredere og langt 
mere effektiv kommunikation med brugerne. Strukturen stemmer nu overens med den som 
forefindes på www.aau.dk og lægger op til, at man som studerende skal ”gennem” denne 
side for at få adgang til diverse semesterinformation. 
 
Ad. 5 
Intet nyt under solen vedr. ”schools”. 
 
Der blev gjort opmærksom på, at valget til studienævnet nærmer sig, og at der i den 
forbindelse skal gøres en indsats på at rekruttere nye medlemmer. Ligeledes skal der arbejdes 
på at få en studerende fra Ballerup med i studienævnet. Det er dog vigtigt at understrege at 
de almindelige regler for valg skal anvendes. 
 
Der blev aftalt at afholde en del flere møder i forbindelse med udarbejdelsen af 
studieordningen. 
 
Næste studienævnsmøde afholdes onsdag d. 5. november kl. 12.30 
 
OBS! Årets sidste studienævnsmøde afholdes torsdag d. 4. december kl. 9 med efterfølgende 
frokost i kantinen. Grundet bestilling af mad, bedes alle så hurtigt som muligt melde tilbage, 
hvorvidt man regner med at deltage eller ej. 
 
 
 


